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Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Konstantego Radziwiłła 

Szanowny Panie Ministrze! 

Mimo apeli pacjentów i lekarzy leki dla osób po przeszczepach we wrześniu znów zdrożeją. Opakowanie 

tabletek ma kosztować blisko 2,5 tysiąca zł. 

Ministerstwo Zdrowia twierdzi, że odpłatność za leki się zwiększyła, bo zmieniła się cena leku, który był 

podstawą limitu finansowania. Resort twierdzi, że pacjenci mogą zastąpić drożejące leki tańszymi 

odpowiednikami generycznymi. 

Chociaż generyk to teoretycznie ta sama substancja co lek oryginalny, to jednak wystarczy drobna różnica 

w samej produkcji tabletki, jej powleczeniu czy przygotowaniu, by chory tolerował ją źle – twierdzą eksperci i 

stwierdzają, że powinno się stworzyć legislacyjną furtkę umożliwiającą zmniejszenie odpłatności  

i zapewnienie tańszego leku. 

Ekspertów niepokoi także kolejna podwyżka cen zawiesiny Valcyte, stosowanej u najmłodszych. Nie 

zgadzają się z wcześniejszym stanowiskiem resortu zdrowia, że rodzice mogą ją zastąpić tabletkami. 

W związku z tym proszę o informację, co w tej sprawie zamierza zrobić ministerstwo. 

Z wyrazami szacunku 

Władysław Komarnicki 

 


